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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban súlyos gondok vannak a mentőszolgálatnál 
IS?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az atlatszo.hu oldalon található „A budapesti mentés a vidéki mentőautók nélkül rég bedőlt volna”
– a szakszervezeti vezető szerint súlyos gondok vannak a mentőszolgálatnál„ című cikkben Lengyel
Tibor, a Magyarországi Mentődolgozók Szövetségének elnöke adott interjút:

„Átlátszó: Hogyan írná le most az OMSZ helyzetét?

Lengyel Tibor: Hát, ramaty a helyzet, hogy egyszerűen fogalmazzak. Mi azt látjuk, hogy minden
egyes intézkedés arra irányul,  hogy egyik napról a másikra találjanak megoldásokat,  és ezek a
megoldások soha nem hosszú távúak, átfogóak, amivel a probléma gyökerét lehetne kezelni, hanem
mindig ad hoc jellegűek. Képletesen mondva, sebtapaszt tesznek a nyílt törésre.

Az elmúlt időszakban többször is cikkeztek a felvezénylésekről.

Lassan tíz éve jelen van, hogy a mentőegységeket Budapestre rendelik fel.  De míg tíz éve csak
Budapest  környéki  állomásokról,  később  már  egész  Pest  megyéből,  aztán  már  a  környező
megyékből is hívtak fel egységeket. Most már ott tartunk, hogy az ország legtávolabbi szegletéből is
gondolkodás nélkül hívnak kollégákat.

Ezek az átirányítások úgy működnek, hogy van egy adott számú mentőegység, akiket tervezetten,
fixen Budapestre kell irányítani. Ilyen például a nagykátai állomás. Itt most hat mentőautó van az
állomáson, abból egy minden hétköznap, minden körülmények között Budapesten dolgozik. És most
már napi szinten reggelente még egy autót vezényelnek fel,  indoklás nélkül.  A sülysápi mentési
pontra  delegált  mentőautó  hónapok  óta  nem tud  elindulni  létszámhiány  miatt,  pedig  az  ottani
önkormányzat nagy erőket fektetett a mentéspont kialakításába. Így a szervezett 6 autóból egy autó



áll, kettő Budapesten van, és csak három marad az állomáson.

Épp  a  tegnapi  napról  kaptam  olyan  információt,  hogy  a  közép-magyarországi  régió  összes
mentőállomásáról  fölrendeltek  autókat.  Tehát  olyan mentőállomásokról  is,  ahol  kettő  autó  van.
Gondoljunk  bele,  hogy  egy  vidéki,  két  autós  mentőállomásról  a  mentőkapacitás  50  százalékát
elveszik. Azt látjuk, hogy mindenféle opciók, variációk működnek arra, hogy a budapesti mentést
életben  tartsák,  mert  a  budapesti  mentés,  a  vidéki  mentőautók  nélkül,  csak  a  budapesti
mentőegységekre támaszkodva, rég bedőlt volna.”

 

Kérdezem Önt:

Valóban súlyos gondok vannak a mentőszolgálatnál IS?

 

Budapest, 2024. január 31.
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